
 

 

Betoog Windpark Goyerbrug: 1 oktober 2019 

Uitgesproken door Tijm Corporaal. 
N.B. De werkelijk uitgesproken tekst komt niet precies overeen met de tekst hier. 
 

Burgemeester, raadsleden, geachte belangstellenden op de tribune, 

Vanavond spreken we voor de tweede keer over het afgeven van een Verklaring van Geen Bezwaar voor 
het geplande Windpark Goyerbrug. Ik zal daarom alleen ingaan op de zaken die  sinds de vorige keer 
gewijzigd zijn. Gezien het gewicht van dit besluit hebben wij overigens onze overwegingen uitgebreid op 
de GroenLinks-website gezet, zodat iedereen daarvan kennis kan nemen. 

De urgentie om de al ingetreden klimaatverandering zoveel mogelijk tegen te gaan wordt steeds meer 
gevoeld. Als we kijken naar veranderingen sinds de behandeling van de voorlopige Verklaring van geen 
Bedenkingen, dan kunnen we veel slecht klimaatnieuws noemen: 

• Recordwarmte in delen van West-Europa 
• Grote bosbranden in Brazilië, Rusland en Indonesië,  
• Een orkaan over de Bahama’s 

We zien de extremen snel erger worden. Vorige week kwam daar het bericht bij dat ook onze oceanen 
hun verzadigingspunt hebben bereikt. De situatie is erger dan we willen geloven. Eerst dachten we dat 
onze kinderen in de problemen gaan komen als we niet snel ingrijpen, nu al merken we dat ook wijzelf 
de gevolgen van de wereldwijde opwarming ondervinden.  

De roep om snelle verandering komt ondertussen ook steeds meer van onze jongeren. Vorige week 
maandag verwelkomden we in Houten een groepje jongeren dat staakte voor het klimaat en in één 
week van Wageningen naar Den Haag liep om daar afgelopen vrijdag mee te doen aan de 
klimaatstaking. En via het Houtens Nieuws lazen we over jongeren van De Heemlanden en Het Houtens 
die afgelopen vrijdag meestaakten en opriepen om het politieke klimaat nu snel te veranderen en 
maatregelen te nemen.  

Wat is er veranderd met betrekking tot het plan? Wat ons betreft is het verbeterd. 

Ten eerste is de gemeente naar aanleiding van de zienswijzen met de stofkam door het voorstel gegaan: 
dat heeft geleid tot enige kleine acties: een rapport van landschapsarchitect en een stikstofberekening. 
Verder is ijsdetectie op de molens als eis toegevoegd. 

Ten tweede is door -laat ik maar zeggen- gezamenlijke druk van inwoners, de raad de 
vergoedingsregeling verruimd:  

- grotere zone voor gratis stroom 
- 50.000 euro ondersteuning voor mensen die willen participeren maar die financieel moeilijk zitten.  
- Het windfonds, waarvoor de wethouder zich bijzonder heeft ingespannen. Er komt nu 50.000 euro 

va nde initiatiefnemer en 100.000 euro vanuti de gemeente 
- Dit komt bovenop de coöperatieve molen en de regeling voor direct omwonenden, waarvan er nu 

14 een afspraak hebben. 

Ten derde is er extra informatie over de zekerheid van afspraken (‘als er gebouwd wordt gaat alel 
compensatie door’) en de financiële robuustheid van het project middels twee brieven van de 
initiatiefnemer. Dat ziet er allemaal goed uit. 



 

 

Veel van het debat ging over overlast voor en compensatie van omwonenden. Wij realiseren ons zeer 
wel dat wij niet alle bezwaren tegen de ingreep in het landschap kunnen wegnemen. Maar de raad 
moet ook opkomen voor de belangen van alle andere Houtenaren, waarvan velen vinden dat we 
klimaatactie moeten ondernemen. De vraag is dan nog of de ervaren overlast voldoende 
gecompenseerd wordt – wij denken dat dat het geval is met alle voorgestelde regelingen.  

Voorzitter, alles afwegende komen wij tot de slotsom dat de raad zijn medewerking moet verlenen aan 
het realiseren van Windpark Goyerbrug, en GroenLinks zal dus voor stemmen. 

Ik dank u voor uw aandacht. 


